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De aftrap, we warmen even op 
Burgemeester Laurens de Graaf heet iedereen welkom tijdens dit Bakkie in de Buurt in 
Jaarsveld. Het is het zesde Bakkie, nadat we gestart zijn in Polsbroek, gevolgd door 
Lopikerkapel, Uitweg, Willige Langerak en Cabauw. De burgemeester is blij dat er zoveel 
inwoners (ca. 45 aanwezigen + 7 raadsleden) een bakkie met het college komen doen. 
Vervolgens geeft hij het stokje over aan Jan Ottevanger, de gespreksleider van de avond. Jan 
stelt zichzelf voor en neemt de aanwezigen mee in de opzet van de avond.  
 
Het doel van de avond is om als college in gesprek te gaan met de inwoners en 
ondernemers in het dorp over de toekomst van de gemeente. Gezien de financiële 
uitdagingen waar alle Nederlandse gemeenten op dit moment mee te maken hebben, vindt 
het college het belangrijk om deze situatie toe te lichten en hierover met elkaar in gesprek 
te gaan. 
 
We drinken een eerste slokje 
Bij het eerste slokje van het bakkie wordt aan de zaal gevraagd met welke koffiesoort het 
dorp Jaarsveld te vergelijken is? Is dat een straf bakkie of doen we er een beetje melk bij? 
Eén inwoner geeft aan te moeten denken aan een cappuccino, maar dan wel met een 
beetje slagroom. Dat maakt het een beetje feestelijk.  
 
De gespreksleider vraagt of koning Willem Alexander onlangs in Jaarsveld op bezoek is 
geweest? Vanuit de zaal wordt geantwoord dat het koninklijk paar op Salmsteke is geweest 
(maar dat hoort ook bij Jaarsveld!).  
 
De Cappuccino ronde – een rustige start 
In deze ronde worden de burgemeester en wethouders bevraagd op een aantal thema’s 
die relevant zijn voor de inwoners van Jaarsveld:  
 
Wethouder Gerrit Spelt 
Wethouder Spelt geeft aan dat hij verantwoordelijk is voor de financiële uitdagingen waar 
de gemeente voor staat. In tegenstelling tot wat sommige mensen denken vormen de lokale 
belastingen slechts 20% van de gemeentelijke begroting en daarvan is de 
onroerendzaakbelasting (OZB) dan weer het belangrijkste onderdeel. De grootste 
inkomstenbron voor de gemeenten is de algemene uitkering van het Rijk. En daarvan heeft het 
Rijk besloten om deze uitkering voor de gemeenten in totaal met zo’n € 2,5 miljard te korten. 
Dit komt met name door de bezuinigingen op de jeugdzorg en Wmo, die door het Rijk 
alvast zijn ingeboekt. 
Dit betekent dus een forse korting. Voor Lopik betekent dit een bezuinigingsopgave rond de 
€ 2,5 miljoen. Het is een grote opgave om zo’n bedrag te vinden in de gemeentelijke 
begroting, omdat alles wat we als gemeente doen, we uiteindelijk doen voor onze 
inwoners. Inwoners gaan dit op bepaalde manieren merken. Daarbij is wel duidelijk door de 
raad gezegd dat er niet wordt getornd aan de voorzieningen, maar dat vooral moet worden 
gezocht in langere termijn opgaven, visievorming, overhead, bedrijfsvoering en dergelijke.  
 
Inmiddels is het ravijnjaar 2026 in tijd opgeschoven naar 2028. Voor de komende jaren 
krijgen we namelijk toch iets meer geld vanuit het Rijk (Voorjaarsnota 2025). 
 
In Lopik is op dit moment de Nota van Uitgangspunten opgesteld. Deze nota geeft de 
richtlijnen voor de opstelling van de begroting, die in november door de raad wordt 
vastgesteld.   
 
Gerrit Spelt geeft aan dat hij ook portefeuillehouder sociaal domein is. Graag wil hij 
aandacht vragen voor twee zaken: LopikLinkt en Lopikvoorelkaar.  
Voor alles wat met zorg en het sociaal domein te maken heeft en waarvoor je geen 
indicatie moet hebben, is in de samenleving al veel kennis en kunde beschikbaar (b.v. via 



kerken, verenigingsleven, vrijwilligersorganisaties etc.).  
Dat ‘aanbod’ wordt nu digitaal ontsloten via de website “LopikLinkt”. Deze site is een bron 
van informatie en inspiratie en is bedoeld voor mensen die elkaar helpen en ondernemers 
en organisaties die nieuwe kansen creëren. Zodat iedereen mee kan doen in onze 
samenleving. Het is een dynamische organisatie, maar we missen nog aantal onderdelen. 
Met al deze Informatie kan wellicht duurbetaalde zorg worden voorkomen. 
 
Daarnaast bestaat Lopikvoorelkaar, de digitale marktplaats. Op deze website kunnen 
hulpvragen gesteld worden, waarop b.v. door jongeren en/of vrijwilligers geacteerd kan 
worden. Dit middel werkt elders in het land erg goed. Het zou mooi zijn als we dat in de 
gemeente Lopik ook voor elkaar krijgen. 
 
De gespreksleider zegt dat tijdens het bakkie met de ondernemers enkele vragen over de 
verkeersdrempels op de Lekdijk en over Salmsteke gesteld zijn.  
 
Gerrit Spelt geeft aan dat die discussie vooral ging over de bereikbaarheid in het algemeen 
voor ondernemers. Daarbij zijn als voorbeeld de drempels op de Lekdijk genoemd. De 
gemeente moet echter altijd, en zeker bij verkeersmaatregelen, een afweging maken 
tussen allerlei verschillende belangen, zoals verkeersveiligheid, recreatieve functie, 
ondernemersbelangen, doorstroomsnelheid, voorkomen sluipverkeer etc. Ook speelt voor 
de Lekdijk het project Dijkversterking van het Hoogheemraadschap mee. Dat project duurt 
ook nog een aantal jaar. In de afweging van al die belangen heeft het college besloten tot 
de aanleg van de drempels.  
 
De vraag over Salmsteke had betrekking op de horecavoorziening op het recreatieterrein. 
De burgemeester antwoordt dat het Recreatieschap (samen met Staatsbosbeheer) hier 
mee bezig is. Er is een binnenwater (zwemgeul) gerealiseerd, de polsstokvoorzieningen 
zijn vernieuwd en er is 450 m2 ter plaatse toegestaan. De horecavoorziening mag open zijn 
tussen 09.00 en 22.30 uur. Voor deze voorziening is echter nog geen geschikte kandidaat 
gevonden. Recreatieschap Stichtse Groenlanden en Staatsbosbeheer gaan de komende 
periode aan de slag met een marktuitvraag voor de werving van een ondernemer voor de 
horecagelegenheid. 
 
Vanuit de zaal wordt gevraagd waarom de bestaande horecavoorziening (een mobiele 
kraam) niet gehandhaafd wordt? Het antwoord daarop is dat het de bedoeling is om een 
meer recreatieve vestiging c.q. verblijf ter plekke te realiseren (b.v. bakkie doen op een 
terras). 
 
Iemand uit de zaal zegt dat hij het woord “ravijnjaar” verschrikkelijk vindt. Hij vraagt zich af 
of we daar wel uitkomen?  
 
Gerrit Spelt geeft de voorkeur aan een andere omschrijving. Hij vergelijkt de situatie met 
een hoogvlakte, waarvan we afvallen, om vervolgens op een laagvlakte terecht te komen, 
waarna we weer verder kunnen. De financiële situatie vraagt vooral om bestuurlijke keuzes, 
die de raad later in het jaar mag maken.  
 
Wethouder Jan Vente 
Wethouder Vente geeft aan dat hij onder andere gaat over het bouwen van woningen. Voor 
Jaarsveld zijn er geen plannen voor 50 extra woningen per kern. Dit is een optie die door 
de provincie wordt aangeboden. Dit soort plannen lukken wel bij de grotere kernen. Zo zijn 
er in Cabauw plannen voor 70 woningen, vindt er uitbreiding plaats in Lopik Oost fase 2 en 
in de kern Benschop. Uitweg heeft hier b.v. geen behoefte aan. De wethouder vraagt zich 
af hoe dit in de kern Jaarsveld zit? Het college begrijpt overigens heel goed dat eventuele 
bouwplannen effect hebben op de ontsluiting en de bereikbaarheid van het dorp Jaarsveld. 
 
Burgemeester Laurens de Graaf 
De burgemeester vertelt in het kort waar hij verantwoordelijk voor is. Dat zijn zaken zoals 
de brandweer en Openbare orde en veiligheid. Met de veiligheid in Jaarsveld is het over 
het algemeen wel goed gesteld, wat o.m. blijkt uit de cijfers van de politie.  
 



 
Ook de crisisorganisatie valt onder zijn verantwoordelijkheid. Het komt in Nederland b.v. 
steeds vaker voor dat de stroom langdurig uitvalt of dat het probleem van netcongestie 
opspeelt. Ook binnen de Veiligheidsregio wordt steeds meer aandacht gevraagd om 
veerkrachtig te zijn voor het geval dat dat nodig is. Elke inwoner kan hierin de nodige 
voorbereidingen treffen.  
  
Een ander belangrijk thema is Ondermijning. Zo is enige tijd terug in een andere kern een 
grote hoeveelheid harddrugs aangetroffen. De burgemeester treft dan bestuurlijke 
maatregelen en sluit b.v. een woning of schuur. Ook geeft de gemeente voorlichting aan 
o.a. agrariërs om geen leegstaande schuren aan criminelen ter beschikking te stellen. 
Daarnaast probeert de gemeente de ondernemers voor te bereiden op Cybercrime.  
 
De burgemeester roept de inwoners van Jaarsveld op melding te maken bij de politie of de 
gemeente als ze ergens een “niet-pluis gevoel” over hebben. Dit kan ook anoniem via 
MeldMisdaadAnoniem. 
 
 
 
 
  
 
 

 
 
Espresso ronde, 1-minuut presentaties 

Polsstokvereniging Jaarsveld – Rik Boer 
Rik vertelt dat de polsstokvereniging een nieuwe accommodatie op Salmsteke heeft, die 
inmiddels officieel is geopend. Ook zijn de eerste wedstrijden er al gesprongen. Hij roept 
alle Jaarsvelders op om op zaterdag 5 juli a.s. te komen kijken naar de tweekamp tussen 
de Friezen en de Hollanders. De wedstrijden beginnen om 14.00 uur. Iedereen is 
uitgenodigd en de toegang is gratis. 

Hervormde gemeente Jaarsveld – ds. K.H. Bogerd 
De dominee maakt graag van de gelegenheid gebruik om zichzelf voor te stellen als de 
nieuwe dominee van Jaarsveld. Hij is afkomstig uit Friesland en is inmiddels zo’n 7 
maanden gevestigd in Jaarsveld, waar hij zich prima thuis voelt. Als dienaar van het Woord 
van God, geeft de dominee de aanwezigen een overpeinzing vanuit de Bijbel mee.  
 
Trefpunt Dementie & Dementievriendelijk Lopik – Lionne Schnitzeler 
Dementie is een veelvoorkomende ziekte die veel mensen raakt. Deze ziekte wordt naar 
verwachting volksziekte nr. 1. Dementievriendelijk Lopik organiseert 
informatiebijeenkomsten voor geïnteresseerden om zo te zorgen dat zo veel mogelijk 
inwoners beschikken over de juiste kennis om met deze ziekte om te gaan. Ook aan 
bedrijven of verenigingen worden kosteloos trainingen aangeboden. 
Wilt u meer weten? Dementievriendelijk Lopik verzorgt graag een training op maat.  
 
 
 

Meld Misdaad Anoniem 
 
Weet jij iets over criminele activiteiten? Heb je iets gezien of herken je iemand op  
beelden? Dan is dat waardevolle informatie die ertoe kan leiden dat daders worden 
opgespoord en criminaliteit wordt gestopt. Maar wanneer de dader jou kent, voel je je 
misschien niet veilig om met naam en toenaam te melden. Daarom is er M.  
 
Bij M. meld je misdaad anoniem. M. is via 0800 7000 dagelijks bereikbaar. Op werkdagen van 
08:00 - 22:00 uur en in het weekend van 09:00 - 17:00 uur. Of ga naar 
www.meldmisdaadanoniem.nl 

 
 

http://www.meldmisdaadanoniem.nl/


 
ANWB Automaatje – Mirella van den Akker van Stichting Pulse 
Mirella werkt bij stichting Pulse in Lopik. Deze stichting verzorgt allerlei diensten in 
welzijnszorg. Zij coördineert vervoer en is dan ook betrokken bij ANWB Automaatje. Als je 
geen auto hebt en je moet naar de dokter, tandarts, ziekenhuis o.i.d., dan kan je bellen. 
Chauffeurs uit de gemeente Lopik brengen je dan naar de plaats van bestemming tegen 
een kleine km-vergoeding.  
 
Voor met name kwetsbare inwoners is ANWB Automaatje een prima oplossing. 
Foldermateriaal ligt op de tafel.  

SchuldHulpMaatje – Henny Maijenburg  
 
SchuldHulpMaatje is een landelijke organisatie met meer dan 8.000 vrijwilligers. Deze 
organisatie staat mensen bij die problemen hebben met hun financiën. Denk hierbij aan 
betalingsproblemen rondom huur- of zorgpremie. “We helpen mensen zodat zij zelf weer in 
staat zijn aan hun financiële verplichtingen te voldoen.” We komen bij u thuis en u hoeft geen 
3 weken te wachten. We kunnen samen aan de slag. Meer informatie is te vinden op 
www.schuldhulpmaatje.nl, typ daarna Lopik in. Of Lopiklinkt.  
 
Spontane aanmelding vanuit de zaal: 
 
Jeugdwerk / Jongerenvereniging Jalové – Jake van Dam 
 
Jake vertelt dat in Jaarsveld veel aan jeugd- en jongerenwerk wordt gedaan. Er is een 
jongens- en meisjesclub voor de leeftijd van 8 tot en met 12 jaar. OJW Spoorzoeker 
organiseert het hele seizoen activiteiten voor de jeugd van 12 t/m 16 jaar. En 
jongerenvereniging Jalové organiseert activiteiten voor jongeren van 16 jaar en ouder.  
Week 21 april: speelweek huttenweek voor de kinderen. 
 
Sterke bonen – financiële puzzel 
 
De juiste melange – de financiële keuzepuzzel 
Over het onderwerp financiën licht de gespreksleider toe dat de gemeente veel zaken 
uitvoert voor het Rijk.  
 
De gemeentelijke financiële toekomst is in de cappuccino-ronde al toegelicht. Nu worden alle 
aanwezigen gevraagd om de wethouder financiën te helpen met het verdelen van het geld. 
Iedereen heeft bij binnenkomst een zakje met 15 muntjes ontvangen. Gevraagd wordt om 
deze muntjes met een minimumaantal van 3 munten te besteden aan één van de acht 
thema’s: Wonen & Bouwen, Sport & Recreatie, Zorg & Inkomen, Duurzaamheid & Klimaat, 
Onderwijs, Mobiliteit & Verkeer, Onderhoud Openbare Ruimte, Openbare orde en Veiligheid. 
Naar welk thema mag wat u betreft het meeste geld? Er is een mogelijkheid om extra 
munten bij te kopen bij de wethouder financiën. Dit heeft wel een verhoging van de OZB tot 
gevolg. 

 
De eindstand van de uitgaven aan de 8 thema’s is als volgt: 

 

Plaats Thema Aantal munten 

1 Bouwen en Wonen 155 

2 Mobiliteit en Verkeer 117 

3 Onderhoud Openbare Ruimte 77 

4 Openbare Orde en Veiligheid 66 

5 Zorg en Inkomen 64 

6 Onderwijs  62 

7 Sport en Recreatie 35 

8 Duurzaamheid en Klimaat 34 

 

http://www.schuldhulpmaatje.nl/


 
Door één inwoner zijn extra munten gekocht. De motivering hierbij was dat het belangrijk is 
om voorzieningen in het dorp en in de gemeente in stand te houden. Het is volgens de 
“koper” zeer goed uitlegbaar dat eigenaren van woningen een paar euro extra in de maand 
betalen om daarmee bij te dragen een toekomstbestendige gemeente en gemeenschap. 
 
De juiste melange – verdieping financiële keuzepuzzel 
 
Vervolgens is de zaal in drie groepen verdeeld voor de verdiepende sessies over de thema’s: 
1. Bouwen en Wonen, 2. Mobiliteit en Verkeer en 3. Onderhoud Openbare Ruimte. Na 
ongeveer 20 minuten worden de uitkomsten van wat er besproken is in de deelsessies 
plenair gedeeld in de zaal.  
 
 
1. Bouwen en wonen  

 
In de deelsessie Bouwen en wonen zijn in eerste instantie de zorgen geuit voor de mogelijke 
komst van een AZC. De deelnemers aan deze deelsessie zijn door de wethouder bijgepraat 
over de stand van zaken: er is nog geen enkel besluit genomen, eerst moet het onderzoek in 
het kader van natuur plaatsvinden.  
De aanwezigen vinden bouwen een must! Bij voorkeur seniorenwoningen en woningen voor 
starters/jongeren, waardoor de doorstroming verbeterd wordt. De snelheid in het proces is 
betreurenswaardig en de regelgeving ligt vaak dwars (b.v. in de voormalige school).  
Daarnaast is gesproken over Lopik-oost. Waarschijnlijk worden in de volgende fase meer 
woningen op een hectare gepland.  
Tot slot wordt naar aanleiding van een concrete casus aangegeven dat voor het bouwen in 
het buitengebied (buiten de contour) veelal de medewerking van de provincie nodig. De 
provincie Utrecht gaat hier zeer terughoudend mee om. 

 
2. Mobiliteit en Verkeer 

 
In de deelsessie Mobiliteit en Verkeer zijn de volgende onderwerpen aan de orde geweest: te 
weinig parkeerplaatsen (o.a. bij voetbalkooi), het (te hard rijden van het) sluipverkeer o.a. 
door het dorp en bij de Graafdijk, het lang parkeren van campers en het wild parkeren van 
campers.  
Als mogelijke en gewenste oplossingen/aanpak zijn genoemd: smallere fietsstroken en geen 
drempels op de Lekdijk, handhaving door verbodsborden te plaatsen (uitsluitend 
bestemmingsverkeer), kentekenregistratie (bij Klaphek), controle tussen 07.00 en 09.00 uur 
en tussen 16.00 en 18.00 uur op de Van Alterenlaan, verbodsborden op deze tijden, 
Zuiderparklaan doortrekken, palen aanbrengen bij toegang Salmsteke om te voorkomen dat 
campers wild en lang parkeren.  

 
3. Onderhoud Openbare Ruimte 
 
In deze deelsessie is in klein gezelschap gesproken over het maaibeleid, waarin vooral de 
wens is geuit voor meer gevarieerdheid van wilde bloemen in de bermen. Daarnaast is om 
aandacht gevraagd van de afbrokkelende bermverdediging, met name langs de Van 
Alterenlaan en de Kerkstraat. Tot slot is een oproep gedaan om gebruik te maken van de 
nieuwe app van de gemeente om meldingen te doen: “Zo gemeld. Zo hersteld”.  
 



 

 
 
Het laatste slokje 
De burgemeester krijgt als laatste het woord. Hij bedankt iedereen voor zijn of haar inbreng 
en voor de aanwezigheid. Hij geeft aan dat van de avond een verslag wordt gemaakt, 
zodat alle onderwerpen, pitches etc. nog een rustig teruggelezen kunnen worden. Tot de 
volgende keer! 

“Zo gemeld. Zo Hersteld.” 
 
Schade of hinder op straat meldt u simpel en snel via het online 
meldingsformulier op https://meldingen.lopik.nl. 
 
Een melding kunt u in 3 simpele stappen doen: 

1. Omschrijf wat er aan de hand is en voeg eventueel foto’s toe. 
2. Geef de locatie door. 
3. Vul uw contactgegevens in of verstuur uw melding anoniem. 

 
U kunt uw melding ook op dezelfde manier doorgeven via de gratis 
app 'Zo Gemeld'. 
 

 

https://meldingen.lopik.nl/
https://meldingen.lopik.nl/

